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GİRİŞ

Sayın Genel Müdürüm, 
Emniyet Genel 
Müdürlüğü ülkemizin ve 
toplumumuzun refah ve 
güvenliği için çok önemli 
görev ve sorumluluklar 
taşımaktadır. Bu 
bağlamda “uyuşturucu 
ile mücadele” önemli 
bir yer tutmaktadır. Bu 
konuda Emniyet Genel 
Müdürlüğü içinde nasıl 
bir teşkilatlanma yapısı 
vardır?

Son 30 yılda uyuşturucu giderek tüm 
toplumların sosyal, ekonomik, sağlık 
ve güvenlik hayatını derinden sarsan 
önemli bir sorun haline gelmiştir. Ül-
kemizde de kanunlarımızla tanımlı 
ağır suçlardan olan uyuşturucu ka-
çakçılığı ve ticareti, polisimizin büyük 
bir hassasiyetle ve özveriyle üzerin-
de durduğu önemli alanlardan bir 
tanesidir. Nitekim 2559 Sayılı Polis 
Vazife ve Salȃhiyet Kanunu’nun bir-
den fazla maddesinde uyuşturucuya 
atıfta bulunarak polisimize temel so-
rumluluklar yüklemiştir. 

Polis, uyuşturucu ile mücadelesini 
günümüze kadar Emniyet Genel 
Müdürlüğü Kaçakçılık ve Organize 
Suçlarla Mücadele Daire çatısı al-

tında Şube Müdürlüğü seviyesinde 
başarıyla yürütmüştür. Ancak geli-
nen nokta, polisin, uyuşturucuyla 
mücadelede daha kapsamlı ve etkin 
bir yapıya bürünmesi gerektiği ihti-
yacını doğurmuştur. Bu amaçla Ba-
kanlık Makamının 05.06.2015 tarihli 
onayıyla “Uyuşturucu İle Mücadele 
Daire Başkanlığı” adıyla müstakil 
bir çatı teşkilatı oluşturulmuştur. 
Başkanlığa bağlı olarak illerin tama-
mında kuruluşları gerçekleştirilen 
uyuşturucu ile mücadele şube mü-
dürlükleriyle birlikte artık bu yapı, 
daha güçlü ve kararlı bir mekaniz-
maya dönüştürülmüştür.

Sadece illerle sınırlı kalmayıp risk fak-
törü taşıyan ilçelerimizin bir kısmın-
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da da uyuşturucu ile mücadele grup 
amirlikleri kurulacaktır. Gerekirse ih-
tiyaçlar doğrultusunda, yoğun işbirli-
ği halinde olunan ülkelerde de irtibat 
görevlileri görevlendirebiliriz. 

Uyuşturucu ile 
mücadelenin ülkemizde, 
ülke nüfusu ve refah 
seviyesinin artışı ile 
giderek büyüyen bir 
toplumsal problem 
haline gelmeye başladığı 
görülmektedir. Bu 
husustaki düşüncelerinizi 
bizimle paylaşır mısınız? 
Nüfusumuzun % 16,5’i genç nüfus 
denilen 15-24 yaş aralığını kapsa-
maktadır. Elbette ki uyuşturucu ta-
cirleri için böylesi bir genç nüfus, 
istenilen hedef kitledir. Tabi bu 
duruma bir de her geçen büyüyen 
ekonomimizi, turizm sektöründeki 
köklü gelişimleri ve sosyal hayatımı-
zın dinamizmini de katarsak, tacirle-
rin iştahı daha da kabarmaktadır. 

Tabi ki, ülkemizdeki uyuşturucu 
problemini sadece bu nedenlere 
bağlamak yanlıştır. Bilhassa 2000’li 
yılların başından itibaren Avrupa’da 
uyuşturucunun arzına ilişkin yürü-
tülen politikalar, maalesef bugüne 
gelindiğinde telafisi güç sonuçlar 
doğurmuştur. Uyuşturucunun gü-
venlik ve suç boyutunu ikinci plana 
iterek sadece sağlık boyutunu mer-
keze oturtan bu anlayış, ülkemizi de 
önemli ölçüde etkilemiştir. Zira Av-
rupa’da uyuşturucu, sokak pazarın-
da çok daha kolay yer ve kitle edin-
meye başlamıştır. Uyuşturucunun 
ulaşılabilirliğini engellemediğiniz 
sürece bu sorunla mücadele etmek 
oldukça zordur. 

 Bunun yanı sıra Avrupa ve Asya’da 
üretilen uyuşturucuların tüketim 
bölgelerine transferinde Balkan Ro-
tası üzerinde yer alan Anadolu top-
rakları, uluslararası her taşımacılıkta 
olduğu gibi uyuşturucu kaçakçılığı 
bakımından da köprü rolündedir. Bu 
durum da risk faktörlerini artırmak-
tadır. Ancak memnuniyetle ifade 
etmek isterim ki Gümrük Müsteşar-
lığımız sınır kapılarımızdan uyuştu-
rucu girişini engellemek üzere ciddi 
bir çalışma ve kapasite artırımı içeri-

sindedir. Emniyet Genel Müdürlüğü 
de her türlü desteği sağlamaktadır.

Uyuşturucu ile mücadele 
tek başına polisin baş 
edebileceği bir problem 
olmaktan çoktan 
çıkmıştır. Uyuşturucu ile 
mücadele konusunda 
bütüncül bir şekilde 
kamu kurumlarının yanı 
sıra özel sektör ve sivil 
toplum kuruluşlarının 
da desteği önemlidir. 
Hatta uyuşturucuyla 
etkili mücadelede 
toplumsal tabanı olan, 
toplum destekli bir 
yaklaşım sergilenmesi 
görüşleri ön plana 
çıkmıştır. Bu konuda 
yapılan çalışmalardan 
bahsedebilir misiniz? 
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Uyuşturucu sadece polisin ve jan-
darmanın sorunuymuş gibi algılan-
mamalıdır. Böylesi bir sorunun çö-
zümünde gerçek anlamda başarılı 
olunması, bu alanlardaki çabaların 
bir bütün halinde, bilimsel temeller 
üzerinde ve stratejik bir planlama 
zemininde yürütülmesine bağlıdır. 
Nitekim ülkemizde uyuşturucu ile 
mücadelede 2014’ten itibaren tüm 
kurumların işbirliği ile; uyuşturu-
cunun arzıyla mücadele, önleme 
çalışmaları, tedavi ve sonrasında 
gerçekleştirilecek rehabilitasyon 
faaliyetleri, oluşturulan kurulların 
denetiminde koordineli bir şekilde 
yürütülmektedir. Dünya Sağlık Ör-
gütünün takdirle karşıladığı ve üye 
ülkelere örnek ve öneri olarak sun-
duğu bu model, birçok yenilikçi yak-
laşımı beraberinde getirmiştir.

Bu süreçte toplumun tüm kesimleri, 
mücadelenin birer parçası olmalıdır. 
Örneğin aileye büyük sorumluluklar 
düşmektedir. Anne ve babalar, “ba-
ğımlılıklar aileden başlar” gerçeğini 
unutmadan hareket etmelidir. 

Sivil toplum kuruluşlarının da önem-
li sorumlulukları bulunmaktadır. Bu 
işe gerçek anlamda gönlünü vermiş 
herhangi bir sivil toplum kuruluşu, 
büyük yarar sağlayabilmektedir. 
Yeşilay, bu konuda verilebilecek en 
güzel örnektir. Ancak zaman zaman 
olumsuz örnekler de karşımıza çık-
maktadır. Vatandaşlarımızın içinde 
bulunduğu durumu suiistimal eden 
bir takım sivil toplum kuruluşunun, 
ticari faaliyet içerisine girdiğini veya 
buraları suçun merkezi haline getir-

diğini üzüntüyle karşılıyorum. Va-
tandaşlarımız, bu ve buna benzer 
yanlış faaliyetler içerisinde bulunan 
sivil toplum kuruluşlarını derhal 
devletin ilgili kurumlarına bildirme-
lidir.

Küreselleşme olgusuyla 
birlikte uyuşturucu ile 
mücadele konusunda 
Emniyet Teşkilatımızın 
bölgesel ve küresel 
kurum/kuruluşlarla 
işbirliği uygulamaları 
hakkında bilgi verebilir 
misiniz?
Uyuşturucu gibi sınır aşan suçlarla 
mücadelede ülkeler arası iyi niyet 
ve işbirliği büyük önem arz etmek-
tedir. Bu çerçevede polisimiz bu-
güne kadar uluslararası alanda çok 
sayıda başarılı operasyona imza 
atmış ve atmaya da devam etmek-
tedir. Operatif faaliyetlerin yanısıra 
istihbarat paylaşımı ve eğitim faali-
yetleri üzerinde hassasiyetle duran 
Teşkilatımız, uyuşturucuyu insanlı-
ğa karşı işlenen bir suç olarak gör-
mektedir. Zaten bu noktada az önce 
de belirttiğim gibi Türkiye stratejik 
bir konuma sahiptir. Tedbirlerimizi 
buna göre alıyor ve geliştiriyoruz. 
Uluslararası bülten ve raporlar da, 
Türkiye’nin uyuşturucu ile mücade-
lesinden övgüyle bahsetmektedir. 

05.01.2016 günü Akdeniz açık su-
larında uyuşturucu yüklü Bolivya 

Bandıralı gemiye gerçekleştirilen 
Albatros Operasyonu, ülkemizin bu 
konudaki misyonunu, vizyonunu ve 
kararlılığını ortaya koymuştur.

Uyuşturucu ile mücadele 
noktasında narko-
terörizmin ülkemizdeki 
boyutları hakkında bilgi 
verebilir misiniz? 
Raporlar, uyuşturucudan dönen kü-
resel paranın yıllık 1,3 trilyon dolar 
civarında olduğunu göstermektedir. 
Böylesine yüksek kar marjlı alandan 
en çok istifade etmek isteyenler ise 
terör örgütleridir. Dünya genelinde 
uyuşturucu kaçakçılığı faaliyetinden 
gelir elde eden belli başlı birkaç 
terör örgütü bulunmaktadır. Bu ör-
gütlerden bir tanesi de PKK/KCK te-
rör örgütüdür. PKK/KCK, Kuzey Irak 
kamplarında ürettiği uyuşturucuyu 
Pazar ülkelerinde piyasaya sürerek 
örgüte finans sağlamaktadır. Maa-
lesef bu kazanç, örgüt militanlarının 
eğitimi, iaşesi ve silahlanma süre-
cinde kullanılmaktadır. Uluslararası 
birçok rapor, PKK/KCK’nın uyuşturu-
cunun imal, nakil ve sokakta pazar-
lanması sürecinde aktif rol aldığını 
ortaya koymuştur.

Devletimiz, eli kanlı terör örgütünün 
finans kaynaklarını yok etmek üzere 
her türlü tedbiri almaktadır. Ancak 
burada sadece Türkiye’nin mücade-
lesi yeterli gelmemektedir. PKK/KCK 
kamplarının ortadan kaldırılması ve 
bu bölgelerde devam eden uyuştu-
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rucu imal faaliyetlerinin sonlandı-
rılması, örgüt elemanlarının hâkim 
olmaya çalıştığı Avrupa uyuşturucu 
piyasasının ve uyuşturucu merkezli 
sokak faaliyetlerinin bertaraf edil-
mesi noktasında ilgili ülkelere bü-
yük sorumluluklar düşmektedir. 

Son dönemde polisimiz tarafından 
PKK/KCK bağlantılı önemli uyuş-
turucu operasyonlarına imza atıl-
mıştır. Bunlardan sonuncusu 2015 
yılında Diyarbakır ilinde gerçekleşti-
rilmiştir. Bu operasyonda uyuşturu-
cu kuryeliği yapan bir örgüt mensu-

bu polis ile girdiği çatışmada ölü ele 
geçirilmiş, 2’si yaralı olarak toplam 
5 şüpheli ise 1 kilo 720 gram eroin, 
3 gram kokain,102.000 TL para ve 
2 adet tabanca ile birlikte yakalan-
mıştır.

Son olarak bu konu ile 
ilgili bir şekilde mülki 
idare amirlerine vermek 
istediğiniz mesajlar 
nelerdir?

Her ilimizin kendine özgü sosyo-kül-
türel yapısı bulunmaktadır. Şüphe-
siz bu durum, uyuşturucunun etki 
alanını ve tesir düzeyini değiştir-
mektedir. Bir ilimizin uyuşturucu so-
runuyla diğer bir ilimizin bu sorunu 
arasında farklılıklar mevcuttur. Kimi 
ilimizde daha ziyade uyuşturucu 
kaçakçılığının yoğun şekilde yaşan-
dığını, kimi ilimizde ise bağımlılığın 
daha fazla olduğunu görüyoruz. 

Mülki idare amirlerimiz, il ve ilçe-
lerinin risk boyutlarını iyi analiz 
ederek buna göre tedbirler geliş-
tirmek durumundadır. Valilerimiz, 
hali hazırda o ilin uyuşturucu ile 
mücadele koordinasyon kurullarına 
düzenli olarak başkanlık etmeli ve 
illeri özelinde alınması gereken ted-
birleri bilimsel bir zeminde ve ortak 
bir anlayış içerisinde hayata geçiril-
mesini sağlamalıdır. Bu konuda ilin 
tüm katmanlarının mücadelenin bir 
parçası haline getirilmesinde fayda 
bulunmaktadır. 

Bağımlıkla mücadelenin aslında bir 
süreç yönetimi olduğunu göz ardı 
edilmemelidir. Bilhassa uyuşturucu 
ile mücadelede sonucu ölçüleme-
yen yaklaşım ve projelerden kaçınıl-
malıdır. 


